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هیچ وقت آزادی افراد را محدود نکردیم

معاون بین الملل ستاد حقوق قوه قضاییه گفت: هیچ زمانی ما در نظام جمهوری اسلامی حتی پس از انقلاب آزادی افراد را محدود نکردیم. کاظم غریب آبادی اظهار کرد: مجازات در نظام حقوقی اسلام در 
حدود و تعزیرات است و فلسفه آن بازدارندگی است و فلسفه بازدارندگی کلیدی و مهم است. او افزود: حق حیات در حقوق بشر اسلامی کاملا معنای مادی پیدا می کند اما در اسلام حق حیات ابعاد مادی و 

معنوی دارد. آیا هر کســی می تواند ســلب حیات دیگری را کند؟ این موضوع در اختیار حکومت اســلامی نیست و بر اساس قوانینی است که وضع می شود. غریب آبادی تصریح کرد: بحث آزادی در حقوق بشر 
اســلامی و غربی آمده اســت و در غرب آزادی  تابع محدودیت ها و مغایر با نظم و مصالح کلی جامعه اســت و دیگران را محدود می کند و این محدودیت ها وجود دارد. مثل اتفاقات ترکیه و فرانسه که 

چندین ماه حکومت نظامی اســت و تمام تعهدهای حقوق بشــر در فرانســه تعلیق شده است. ما در نظام جمهوری اسلامی حتی پس از انقلاب هیچ وقت آزادی افراد را محدود نکردیم. او ادامه 
داد: در خصوص برابری، آن چه که غربی ها می گویند با ما متفاوت اســت. در  قرآن و قانون اساســی ما آمده که همگان مســاوی اند و هیچ تبعیضی بین زن و مرد قائل نشــده است. همچنین 

حق مالکیت در نظام غربی کاملا مطلق است اما در نظام حقوق اسلامی معتقدیم که مالکیت همه چیز از آن خداوند است.

مشکل از نبود تشکل است نه تعهد
حجت الاســلام و المســلمین ســید رضــا 
اکرمی عضــو جامعه روحانیت مبارز گفت: 
تا زمانی که در کشــورمان تحزب و تشــکل 
قانونی، رسمی و شفاف وجود نداشته باشد 
و افــراد در آن آموزش فعالیت های حزبی را 
نبینند و ندانند که چطور رفتارهای سیاسی 

خود را مدیریت کرده و در جایگاه مناسبشــان قرار گیرند، مشــکلاتی چون 
پایبند نبودن نمایندگان به لیســت های انتخاباتی کــه از طریق آن ها وارد 
مجلس شــده اند وجود خواهد داشــت.  وی افزود: علت اصلی رفتارهایی 
چون پایبند نبودن به لیســت های انتخاباتی از ســوی نمایندگان این است 
که آن ها رفتارهای حزبی را تجربه نکرده اند و در تشــکل ها قرار نگرفته اند، 
درواقع مشکل از نبود تشکل است نه تعهد. بنابراین لازم است در این زمینه 

فعالیت های بیشتری در جهت تقویت احزاب در کشور انجام شود.

مستقل بودن از نظر سیاسی معنا ندارد
بهــرام پارســایی ســخنگوی فراکســیون 
امیــد اظهار کرد: بعید می دانم با تشــکیل 
فراکسیون سوم، مشکلی برای فراکسیون 
امیــد از نظر تعــداد اعضا به وجــود بیاید و 
اعضا بخواهند به فراکسیون سوم بپیوندند. 
نماینده مردم شــیراز در مجلس یادآور شد:  

البته شــاید کسانی باشند که در زمان انتخابات به ناچار در لیست امید قرار 
گرفته اند و حالا بخواهند به فراکســیون دیگری بپیوندند اما به طور کلی ما 
دغدغه ای برای حضور اعضای فراکسیون امید در فراکسیون مستقلین و 
وارد شدن لطمه به فراکسیون با تشکیل فراکسیون جدید نداریم. سخنگوی 
فراکسیون امید اضافه کرد:  به اعتقاد ما ضرورتی برای تشکیل فراکسیون 
سوم در مجلس وجود نداشته زیرا ما دو تفکر سیاسی عمده در کشور داریم 

که هر کدام یک فراکسیون سیاسی در مجلس دارند.

حقوق های نامتعارف در قوای دیگر هم بوده
امیر خجسته نماینده مردم همدان با تاکید 
بــر اینکه انتظار مردم برخــورد با متخلفان 
دریافت هــای نامتعــارف و بســته شــدن 
پرونده فیش های حقوقی اســت، گفت: با 
توجــه به اینکه برخورد با مفاســد از پویایی 
نظام جمهوری اســلامی نشات می گیرد،  

دســتگاه های نظارتــی باید از این به بعد نظارت دقیقی داشــته باشــند تا 
دیگر شــاهد ایــن اتفاقات نباشــیم. وی با بیان اینکه برخــورد با موضوع 
دریافتی هــای نامتعارف نشــان دهنده پویایی نظــام در مقابله با تخلفات 
است، گفت: اینکه این تخلف در چه دولتی رخ داده، فرق نمی کند چون 
طبق گزارشات رسیده به ما موضوع فیش های حقوقی در سه قوه بوده و 
این طور نیست که بگوییم این دریافتی ها تنها در یک قوه بوده و در قوای 

دیگر وجود نداشته است. 

مشایی در نشست 
احمدی نژاد سخنرانی نکرد

مشــاور وزیر کشور در دولت دهم گفت: حساسیت 
در مــورد برنامه هایی که آقــای احمدی نژاد در آن 
حضور دارد قدری غیرعادی است. به نظر می رسد 
برخی به دنبال حاشیه ســازی برای مجموعه آقای 

احمدی نژاد هستند که این خوب نیست.
عبدالرضــا داوری در گفت وگو با ایلنا، با اشــاره به 
نشســت اخیر احمدی نــژاد با برخــی اطرافیانش 
عنــوان کرد: در این مورد مجاز نیســتم اطلاعاتی 
بدهم و باید اخبار مربوط به این مســائل را از آقای 
جوانفکــر بپرســید. ضمــن اینکه برگــزاری چنین 
نشســت هایی موضــوع عجیبــی نیســت. آقــای 
احمدی نــژاد بــه صــورت ادواری مدیــران خود را 
از ســال ۹۲ به بعد دعــوت می کند و جلســه های 
منظمــی بــا مدیــران، اســتانداران و برخی وزرای 
 دولت های نهم و دهم دارد که این مســئله عجیبی 

نیست.
مشــاور وزیر کشــور در دولت دهم یادآور شد: این 
ســایت خبری مدعی شــده بود که  آقای مشایی در 
این نشست سخنرانی کرده است؛ در حالی که این 
خبر از اســاس دروغ بود و دفتر مشایی هم این خبر 
را تکذیب کرد. ضمن اینکه اصلا آقای مشــایی در 

این نشست حضور نداشته است.

 روحانی احمدی نژاد را 
از فعالیت آموزشی محرم کرد

او در پاســخ بــه این ســوال که بــا توجه بــه اینکه 
نشســت در محل ســاختمان ایرانیان برگزار شده 
آیا مجوزهای لازم وجود داشــته است، با بیان این 
موضوع که این جلســه مرتبط با دانشــگاه ایرانیان 
نبــوده اســت، خاطرنشــان کرد: جلســه در محل 
ساختمان ایرانیان برگزار شــده لذا نیازی به مجوز 
نبود. ساختمان دانشــگاه ایرانیان متعلق به دولت 
نیســت که بخواهد برای برگزاری نشســت در این 

محل به ما مجوز بدهد.
داوری افزود: دولت آقــای روحانی مجوزهایی که 
در گذشــته صادر شــده بود را هم لغــو کرد. در این 
دولــت، آقای احمدی نــژاد را از فعالیت آموزشــی 

محروم کردند.
مشــاور وزیر کشــور در دولت دهم در پاسخ به این 
ســوال که چقدر انتخاباتی بودن این نشســت ها را 
تایید می کنید، خاطرنشان کرد: آقای احمدی نژاد 
اگر تصمیم به کار انتخاباتی داشته باشد، با صراحت 
و شجاعت آن را اعلام می کند. نیاز ندارد در فضای 
مبهم و در قالب مسائل پوششی کار انتخاباتی انجام 
دهد. او الان در جلســه های خصوصی هم رغبتی 

ندارد راجع به مسائل انتخاباتی صحبت کند.
او با تاکید بر اینکه از اساس اخبار رسانه ها در مورد 
اظهــارات احمدی نژاد در نشســت اخیــر واقعیت 
نــدارد، گفــت: حق هر فردی اســت که نشســت 
خصوصــی برگزار کند و هــر برنامــه پروتکل خود 
را دارد برخــی برنامه هــا عمومــی اســت و مردم و 
خبرنــگاران در آن  حضور دارند برخی نشســت ها 
هم در ســطح مدیران است و نباید متوقع باشیم که 
همه نشست های احمدی نژاد با حضور خبرنگاران 

برگزار شود.
داوری بــا بیان اینکه شــائبه و اخبار کذب در مورد 
حضــور احمدی نــژاد در انتخابات از ســوی برخی 
مطــرح می شــود و یــک عــده می نشــینند روی 
ایــن موضــوع تحلیل می نویســند، عنــوان کرد: 
احمدی نــژاد اجبــاری ندارد در مورد همه مســائل 
صحبــت کنــد. نمی تــوان دادگاه تفتیــش عقاید 

برگزار کرد.

خبرآنلاین نوشت: سکوت انتخاباتی جامعه مدرسین شکسته خواهد شد؟
گاه نگاه های اصولگرایانه به سمت دو تشکل روحانی تهران نشین و قم نشین می چرخد؛ شاخه قم اما این  فضا که انتخاباتی می شود ناخودآ

روزها با وسواس و سکوت نسبی نظاره گر حرکت جوانترهای اصولگراست.

 تسنیم نوشت: جدایی امید از اعتدال
بعد از تشکیل مجلس شورای اسلامی، برخی اصلاح طلبان با صراحت از تشکیل فراکسیون اکثریت مجلس با عنوان "امید" یاد می کردند 

اما علیرغم پیش  بینی و تحلیل آنها، این فراکسیون به لحاظ رقمی کمتر از فراکسیون ولایت شد و در انتخاب رئیس مجلس نیز از 
فراکسیون ولایت شکست خورد.

 انتخاب نوشت: احمدی نژاد برای جلیلی چه خوابی دیده است؟
در کنار دعواي دو تیم احمدي نژاد و کیهان که از لایه هاي پنهاني رفته رفته به سطح عمومي و کانال هاي تلگرامي کشیده شده است، 

شنیده ها و شواهد نشان مي دهد احمدي نژاد براي جلیلي برنامه خاصي را تدارك دیده است.

 صراط نیوز نوشت: انتقاد از قالی باف تا اطلاع ثانوی ممنوع!
انتقادات از محمدباقر قالی باف در هفته های اخیر به طور محسوسی فروکش کرده است؛ دیگر نه خبری از اعتراضات به قطع درختان شهر 

از خیابان ولیعصر تا لارستان است، نه کسی سراغ دریافتی شهردار و دلیل صلواتی کار کردن همسرش را می گیرد!

عکس روزسایت نگار

»ناصرخان جنجوعا« 
مشاور امنیت ملی 
نخست وزیر پاکستان 
روز دوشنبه با عبدالرضا 
رحمانی فضلی وزیر 
کشور دیدار و گفت و گو 
کرد.
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جهل هشت ساله به قانون!
گزارش های دیوان محاسبات به روز باشد 

امروز مراســم تودیع و معارفه رئیس دادستان دیوان محاسبات 
برگزار شد و سخنرانان از علی لاریجانی تا رئیس پیشین دیوان 
محاسبات و رئیس فعلی جملگی بر لزوم نظارت برای مبارزه با 
فســاد تاکید کردند. علی لاریجانی بر لزوم به روز بودن گزارش 
ای دیوان محاســبات تاکید کرد و در عیــن حال تاکید کرد که 
این نهاد باید کارش بیشــتر پیشگیری از وقوع جرم باشد. امین 
حسین رحیمی رئیس پیشین دیوان محاسبات نیز با بیان اینکه 
عدم اطلاع رسانی درخصوص جرم های رخ داده برای این بود 
که کام مردم تلخ نشــود، به اشــتباه بودن این موضوع اعتراف 
کرد. او در عین حال از نمایندگان مجلس که در موضوع فیش 
های حقوقی دیوان محاســبات را مقصر می دانستند، انتقاد و 

از عملکرد این نهاد دفاع کرد.
علی لاریجانی رئیس مجلس شورای اسلامی یکی از سخنرانان 
بود. او با تاکید بر لزوم به روز بودن نظارت های دیوان محاسبات 
ادامه داد:  وقوف ما به حساب ها تا آنجا که ممکن است باید  به 

روز باشــد. وقتی صاحب منسبی تخلفی می کند بعد از این که از منسبش کنار 
می رود به تخلف رســیدگی می شود و گزارشــی به ما می دهند اما این گزارش 
چه خاصیتی دارد؟ اطلاع مجلس وقتی خاصیت دارد که صاحب منســب در 
مســندش باشــد و مجلس به خاطر تخلف او را مورد سوال قرار دهد اما وقتی 
رفته باشــد این گزارش به درد قوه قضاییه می خورد. از این جهت من معتقدم 

جای تامل در نوع مستشاری و رسیدگی دیوان وجود دارد .
لاریجانی با بیان این هرچه سرعت نظارت بیشتر باشد التزام بخشی و کیفیت کار 
هم بهتر می شود یادآور شد: مثلا تفریغ بودجه خیلی جلو آمد و برای مجلس به 
درد بخور شد. چهارسال پیش هم این تذکر داده شد که سیستم برخط در همه 
بخش ها به وجود بیاید تا اطلاعات به موقع و آنی برســد. این باید جزو اولویت 
های کار شما باشد تا بتوانیم مسلط بر حساب ها باشیم. علی لاریجانی با بیان 
اینکه بر اســاس تجربه هشت سال گذشته بیشــتر تخلفات در کشور به دلیل 
ندانســتن قانون بوده خاطرنشــان کرد: البته این عیب است و کسی که مدیر 
می شــود باید تسلط به قوانین باشــد. اما اگر سیستم برخط آمده شود می توان 
در بزنگاه ها مدیران و مخصوصا مدیران مالی را راهنمایی کرد تا درســت عمل 

کنند.ایسنا این خبر را منتشر کرده است.
رئیس مجلس با تاکید بر اینکه سیاســت و اســتراتژی دیوان محاســبات باید 
پیشــگیری از جرم باشد ادامه داد:  البته اگر کسی تخلف کرد دیوان باید به آن 
رسیدگی کند اما سیاست دیوان باید این باشد که کاری کند تخلف صورت نگیرد. 

 اطلاع رسانی نکردم تا کام مردم تلخ نشود
و این کار اشتباهی بود

رئیس ســابق سازمان دیوان محاسبات کشور، دیگر سخنران این مراسم بود. 
او در سخنان خود گفت: با قضیه ای که در مسأله فیش های حقوقی به وجود 
آمد به این نتیجه رسیدم که دیوان محاسبات به سخنگو برای تعامل با رسانه ها 
نیاز دارد. امین حسین رحیمی تاکید کرد:  عدم اطلاع رسانی دیوان محاسبات 

در دوره بنده کار اشتباهی بود.
وی گفت: ورود رســانه ها به موضوع فســاد امر مبارکی اســت و تا رســانه ها و 
 افــکار عمومــی به این مســأله ورود نکنند بــا برخورد قضائی نمی شــود نتایج 

مطلوبی به دست آورد.
رئیس سابق دیوان محاسبات با این توجیه که نمی خواستم کام مردم را تلخ کنم 
به همین دلیل اطلاع رسانی در خصوص عملکرد دیوان محاسبات نداشتیم، 
گفت: در دوره بنده پرونده های زیادی تشــکیل شــد و احکام متعددی صادر 
شــد که نظیر آن در هیچ دوره ای ســابقه نداشته اســت، اما من به دلیل آنکه 
نمی خواســتم کام مردم را تلخ کنم در این خصوص اطلاع رســانی نکردم و با 
قضیه فیش ها به این نتیجه رســیدم که دیوان محاســبات باید حتماً سخنگو 
گاه شوند، به همین دلیل از  داشته باشــد تا مردم از وضعیت مدیران متخلف آ

رئیس جدید دیوان می خواهم حتماً سخنگو تعیین کند.
رحیمــی یکی از دلایــل حقوق های نامتعارف را پول فــراوان در اختیار مدیران 
دســتگاه ها دانست و افزود: دیوان محاســبات کشور در گزارش تفریغ بودجه 
سالانه همواره نسبت به افزایش بودجه کشور هشدار داده است. از سال ۹0 تا 
۹4 بودجه کشــور از 8۲ هزار میلیارد تومان به بیش از 170 هزار میلیارد تومان 
افزایش یافته اســت و این یک خطر بزرگ برای کشــور است که متأسفانه این 
پول صرف امور اجرایی شده است و پولی برای بودجه عمرانی باقی نمانده است.
وی ادامه داد: این در حالی اســت که نظام بودجه ریزی کشور باید از سال 83 
بر مبنای عملکرد دســتگاه ها اجرایی می شد. از رئیس مجلس می خواهم که 
از دولت بخواهد بودجه ریزی عملیاتی را اجرایی کند. این مســأله یک ضرورت 

اقتصادی است.
رئیس سابق دیوان محاسبات کشــور با انتقاد شدید از نمایندگان منتقد دیوان 
محاســبات، گفت: متأسفانه در قضیه فیش های حقوقی برخی نمایندگان در 
صحن علنی به گونه ای ســخن گفتند که گویا دیوان محاسبات در این مسأله 
کوتاهی کرده است. بنده تصور می کنم از روش کار دیوان بی اطلاع هستند البته 

رئیس مجلس در چند مورد پاسخ مناسبی به این نمایندگان داد.
رحیمــی خطاب بــه نماینــدگان منتقد،  گفــت: وظیفه دیوان 
محاســبات نظــارت پس از خرج بودجه اســت. در این راســتا 
بیش از 3۲۲ پرونده از سال ۹0 تا ۹3 درباره فیش های حقوقی 
تهیه کرده ایم. البته قضیه فیش های اخیر مربوط به ســال ۹4 
است. بیشــتر این فیش ها مربوط به بانک ها و بیمه هاست که 
از ســال ۹۲ به آنها هشدار دادیم که ردیف »فوق العاده خاص« 
فیش های حقوقی نباید مبنای دریافت وام مدیران قرار گیرد.

وی در خصوص بانک رفاه نیز به این سخن بسنده کرد:  در حالی 
که در این بانک تخلف صورت گرفته اســت اما این بانک اصلًا 
تحت نظارت دیوان محاســبات نیســت که این دیوان بخواهد 

عملکرد آن را حسابرسی کند.
رئیس ســابق دیوان محاســبات، روش دیوان محاســبات در 
حسابرســی عملکرد دستگاه ها را اشتباه توصیف کرد و افزود: 
دیوان محاسبات باید به جای بررسی یکساله عملکرد بودجه ای 
دستگاه ها این رسیدگی را به صورت روزانه انجام دهد و هر سه ماه گزارش داده 

و گواهی صادر کند.
رحیمی از تهیه ۲5 پرونده درباره فیش های حقوقی در دیوان محاســبات خبر 
داد که خلاف قانون عمل کرده اند و تأکید کرد که جواب این رســیدگی ها را از 

رئیس  و دادستان جدید دیوان محاسبات جویا شوید.
وی با انتقاد به نظام پرداخت، گفت: ایراد اساســی نظام پرداخت به کشور این 
اســت که پرداخت ها عادلانه نیست. قوانین کشــور اجازه داد و برخی مدیران 

دستگاه ها دچار تخلف شدند. از رسانه ها می خواهم واقعیات را منتشر کنند.

بدون هراس امور را بررسی می کنیم
اما در این مراسم عادل آذر رئیس جدید دیوان محاسبات نیز سخن گفت. آذر 
با اشــاره به تاکیدات رهبر انقلاب درخصوص نقش نظارتی دیوان محاسبات 
افزود: ایشان همواره در دیدار با نمایندگان مجلس بر نقش دیوان محاسبات 
تاکیــد کــرده و می فرماینــد که این دیوان را جــدی بگیرید، زیــرا این نهاد از 
بازوهای نظارتی است که کار مجلس را راحت تر می کند، از این رو قطعاً دیوان 
محاســبات بدون هراس و با شــجاعت و مراقبت در کار، امور را موشــکافانه 

بررسی می کند.
رئیس جدید دیوان محاسبات مجلس با اشاره به فرمان 8 ماده ای رهبر انقلاب 
برای مبارزه با فساد گفت: براساس فرمایشات رهبری ضربه عدالت باید قاطع، 
دقیــق و ظریف باشــد. همچنین مدیران درســتکار و خدمتگزار که بی گمان 
اکثریت را تشکیل می دهند، نباید مورد سوءظن قرار گیرند. از طرف دیگر تشویق 
صالحان و خدمتگزاران در مقابل مبارزه با فساد باید وظیفه مهمی تلقی شود. 
همچنین دستگاه های نظارتی که از بیت المال استفاده می کنند، باید با یکدیگر 
هماهنگ بوده و از موازی کاری اجتناب کنند، از این رو دیوان محاسبات تمام 
این منویات را در دســتور کار خود قرار می دهد و امیدوارم با سازمان مختلف و 

نهادهای نظارتی از جمله سازمان بازرسی تعامل خوبی داشته باشیم.


